

Referat af møde Hornslet Distriktsråd 13. november 2025 i Djurslands Bank Hornslet Arena

- **Til stede:** Kim, Peter, Helle, Jesper, Poul
- **Fraværende:** Stinne, Johnni, Lotte

1. Godkendelse af referat fra seneste møde (9. oktober 2025)

a. Godkendt

2. "Rundtenommer" - har nogen gjort sig tanker om emner, Hornslet Distriktsråd (HD) bør være opmærksom på?

- a. **Lotte:** Jeg er blevet valgt til bestyrelsen i Hornslet Øst's børneinstitutioner. Det gik derfra op for mig at deres legepladser slet ikke er budgetteret fra kommunens sider, så jeg håber vi kan få noget bedre med hjælp fra fonde.

3. Opfølgning på valgmøde 5. november (Lotte+alle)

- a. Læring fra forberedelsen af og gennemførelsen af det praktiske arrangement
 - i. Kage+kaffebordet skulle nok have været stillet anderledes
 - ii. Lyden var ikke god nok. Mikrofonen, der blev brugt til spørgsmål fra salen, var for lav
 - iii. Kommunen har samlet information om debatter, så en anden gang kan vi informere dem også.
 - iv. En anden gang skal vi have mere spørgetid.
 - v. Måske også et andet setup.
 - vi. Moderatoren var god
- b. Økonomisk overblik
 - i. Ikke helt opgjort endnu
- c. Kom der nogle signaler fra politikerne, som vi kan arbejde videre med?
 - i. Skolernes tildelingsmodel tilkendegav de fleste af politikerne skal forbedres

4. Opfølgning fra seneste møde

- a. Solceller ved Rosenholm Slot
 - i. Vi aftalte sidste gang, at Helle beder E&P udvalget om en status og eventuel videre tidsplan for Syddjurs Kommune's (SK) behandling af projektet.
 - ii. Helle har skrevet til SK (Kim Lykke Jensen) om han kunne tage initiativ til et møde - fx invitere alle distriktsråd eller Det Grønne Råd - omkring VE anlæg.
 - iii. Vi aftalte: Vi skal presse på for et stormøde om VE anlæg.
 - 1. Vi har tilmeldt os et SK distriktsrådsmøde d. 8. december hvor VE anlæg er et af emnerne. Vi afventer orienteringen på dette møde, og vil have nogle spørgsmål med omkring VE anlæg omkring Hornslet
- b. Mobilitetsstrategien
 - i. Vi aftalte på seneste møde, at vi vil være mere offensive med udgangspunkt i mobilitetsstrategien
 - 1. Med udgangspunkt i HD Trafikgruppens hidtidige dialog med SK, laver vi en oversigt/liste med de emner vi aktuelt snakker med SK om
 - 2. Lotte (og Poul) laver en 1. version af denne liste



- ii. Vi går den igennem på næste HD-møde når Politikermødet i Hornslet er overstået, tager vi et trafikmøde, hvor vi gennemgår både mobilitetsstrategi og listen med trafikale fokuspunkter.
- iii. Hvad gør vi konkret?
- iv. Grundet arbejdet med Politikermødet har Lotte ikke haft tid til at få lavet den opdaterede liste endnu
- v. Vi aftalte: Poul tager fat i Lotte og aftaler videre proces
- c. Større "åbenhed" omkring HD's arbejde
 - i. Vi aftalte på seneste møde, at vi vil:
 - 1. Prøve med "åbne møder" en times tid før vores almindelige møder, hvor alle kan møde op med en "sag" og snakke med nogle af HD's medlemmer
 - 2. Invitere udvalgte interessenter, fx Handelsstandsforeningen, Skolen, Idrætsforeningen e.lign., til at komme på HD møderne og fortælle om, hvad der aktuelt er vigtigt for dem
 - 3. Lave en liste med interessenter, vi gerne vil invitere til at komme til et af vores møder
 - 4. Lave nogle "faste spørgsmål", som kan bruges til alle disse møder
 - 5. Fremover offentliggøre referater på hjemmesiden, og også overveje at udsende dem med vores regelmæssige "politiker-orienteringer"
 - ii. Vi aftalte:
 - 1. Fra næste møde vil invitere til et åbent formøde.
 - 2. Ligeledes vil vi (**Lotte**) komme med forslag til, hvem af vore interessenter der skal inviteres til på et kommende møde at komme en halv times tid så vi begge kan give en gensidig orientering om, hvilke sager vi er optaget af
- 5. **Opfølgning på kommunens informations- og statusmøde d. 7. oktober på forsøg med ensretning af Byvej**
 - a. Reaktionen på vores ændrede holdning til projektet, og vores opfordring til at der – i stedet for som nu at arbejde med et Byvejs-projekt – skal arbejdes med en samlet løsning for hele Hornslet midtby, hvor der både skal tages hensyn til sikkerhed, fremkommelighed og en styrkelse af "handelsmiljøet" i Hornslet midtby.
 - b. NTM-udvalget fik på mødet d. 11. november forelagt notatet "Scenarier for det fortsatte arbejde med Byvej". Dette beskriver 5 scenarier for det videre arbejde med Byvej
 - c. NTM-udvalget har behandlingen af notatet på dagsordenen til udvalgmødet d. 2. december
 - d. Erhvervs- og Planudvalget skal også behandle notatet i december. Herefter skal en uddybet beskrivelse af de 5 scenarier fremsendes til behandling i Byrådet
 - e. Vi aftalte, at vi følger op på de scenarier, udvalgene og Byrådet skal behandle
- 6. **Opfølgning på driftsaftaler på Hjertestartere (Poul)**
 - a. Kragbjerg forsamlingshus
 - i. Fortsat ingen reaktion fra Forsamlingshuset på vores henvendelse
 - b. Stationen i Hornslet
 - i. Kommunen har accepteret at overtage ansvaret
 - ii. Poul har sendt henvendelse til SK's leder af Ejendomme om den konkrete videre proces. SK har bekræftet overdragelsen
 - c. Eskerodvej 45 i Hornslet
 - i. SK har lovet snarlig status på etableringen af ejerforening, der forventes at overtage ansvaret for aftalen



Indflydelse via engagement

- d. Lad os vende status og diskutere eventuelle næste skridt
 - e. Vi aftalte: **Poul** følger op hos SK omkring Stationen og Eskerodvej
7. **Nyt fra kommunen (informationspunkt)**
- a. Natur-, teknik- og miljøudvalget (NTM)
 - i. Status på budgetudmøntning på Natur-, teknik- og miljøudvalgets område
 - 1. Se vedlagte bilag "Opfølgning på budget 2025 – NTM" – er der noget vi skal forholde os til?
 - ii. Principvedtagelse af omlægningsplaner for Lokal Trepert Djursland, Lokal Trepert Randers Fjord og Lokal Trepert Aarhus Bugt
 - 1. Kommunalbestyrelserne og byrådene skal senest i december 2025 principvedtage omlægningsplanerne for de lokale treparter
 - 2. Til information vedlægges bilag med "Kort over projekter i Syddjurs Kommune.pdf"
 - b. Erhvervs- og Plan udvalget har indstillet lokalplan for Hummelgrunden til godkendelse med nogle få ændringer. Skal endeligt godkendes af Byrådet på kommende møde.
 - i. Ændringer:
 - 1. Hegn mellem lokalplanområde og naboer
 - 2. Det bliver muligt både at etablere hegn som hæk og som plankeværk og dermed mulighed for også at bevare eksisterende hegn.
 - 3. Placering af byggefelt b4 (vestligt punkthus)
 - a. Det vestlige punkthus rykkes cirka 10 meter mod øst af hensyn til naboer.
 - 4. Maksimal bygningshøjde på b4, b5 og b6 (punkthuse)
 - a. Den maksimale bygningshøjde ændres fra 14 meter til 13,5 meter efter en nærmere teknisk vurdering af den nødvendige højde.
 - ii. Det er SK-administrationens vurdering, at disse ændringer ikke kræver ny høringsrunde
8. **Status fra trafikgruppen (Stinne, Jesper, Johnni)**
- a. Udskudt grundet fravær
9. **Status på økonomi (Stinne)**
- a. Udskudt grundet fravær
10. **Status på Facebook siden "Hornslet Distriktsråd informerer" (Lotte)**
- a. Vi har aldrig fået så mange likes på et opslag, som det opslag vi lavede efter vælgermødet.
 - b. Vi fortsætter med at lægge opslag op, når der er noget relevant.
11. **Status på HD's hjemmeside "hornsletby.dk" (Poul)**
- a. Intet nyt
12. **Mødekalender for forår 2026**
- a. Vi har ikke flere møder planlagt
 - b. Vi aftalte:
 - i. 29/1
 - ii. 26/2
 - iii. 30/3
 - iv. 27/4 årsmøde
 - v. 28/5 konstituering
13. **Eventuelt**
- a. **(Poul)** SK har indkaldt til "Kulturdialog Syddjurs 2025" den 4. december kl. 17-20.30 på Molsværket. Mødet skal handle om "kulturens betydning for en kommune med særligt fokus på unge som kulturskabere og -brugere. (invitation vedlagt som bilag)



- i. Distriktsrådene er ikke inviteret. Skal vi undersøge, om vi kan få lov til at sende et par deltagere?
- ii. **Peter** prøver at komme med

Næste møde d. 29. januar 2026 i Djurslands Bank Hornslet Arena

- Åbent møde 18 – 19
- HD møde 19 - 21